
Kyststiens skæbne - Høfdeholderne kommer til undsætning 

 

 

Vores smukke sti langs med havet bukkede under for de voldsomme storme som ramte os i 
efteråret 2015.   

Den 26. april var der ordinær generalforsamling i Høfdeholderne og stien var på dagordenen.  

Høfdeholderne er blevet involveret i Hou stiens skæbne fremadrettet. Stien har været udsat for 
errosion af vejret, fordi den har været udført  ” For lidt”! - ”Forkert”! - ”For småt”! 

Derfor har det været interessant for Høfdeholderne, at være blevet inddraget som en attraktiv 
partner i løsningsmodellen for det nødvendige restaureringsprojekt. Høfdeholderne har 
konsolideret sig til opgaven. 

Erik Hvid har, i de forhandlinger med sti-partnerskabet der har været ført, givet uforpligtende 
tilsagn om, at Høfdeholderne kunne stå for etablering af 2 korte høfder til sikring af kysten på det 
kritiske område. 

Den resterende del af sti-restaureringen må hvile på øvrige parter (Odder Kommune + donationer 
fra fonde m.m.) 

Der har været indkaldt til møde omkring ovenstående opgave, hvor repræsentation fra  bl.a. 
Natyrstyrelsen og Kystdirektoratet var tilsagt. Disse mødte ikke op!! 

Der var udarbejdet et analyseret løsningsforslag fra NIRAS rådg. Ing. Heri foreslås etableret 2 
korte høfder, en nyetableret skråningsbeskyttelse med større sten og en hældning på: 1:2m - og 
ikke som etableret 1:1½m og hertil en eventuel sandfodring. Dette estimeret til pris kr. 2 mil.        
Det forekommer lidt svært at se så mange penge til rådighed. 

 

 Læs hele referatet her. 


